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§ 5  

Uppföljning inom äldreomsorgen – Mårtensgårdens vård - 
och omsorgsboende inklusive Solgårdens dagverksamhet 
(Intraprenad) 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Rapporten godkänns 

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar att Mårtensgårdens vård 

och omsorgsboende inklusive Solrosens dagverksamhet ska 

upphandlas på nytt då avtalet löper ut 2019-10-31. 

3. Stadsdelsnämnden beslutar att egen regi anbud ska lämnas i 

samband med upphandlingen. 

 

Ärendet 
Verksamhetsuppföljning samt uppföljning av överenskommelse och 

anbud för Mårtensgårdens vård- och omsorgsboende inklusive 

Solrosens dagverksamhet – tidigare Solgårdens dagverksamhet 

genomfördes under oktober 2017. Verksamheten drivs på intraprenad 

av Egen regi sedan 2010-06-14. Verksamhetsuppföljningen har skett 

utifrån stadens utarbetade mall för ramavtalsuppföljning. 

Uppföljningen av överenskommelse har skett med en särskilt 

framtagen uppföljningsmall. I ärendet redovisas en jämförelse mellan 

åren för de avvikelser som påvisats vid de uppföljningar som 

genomförts 2015-2017. Förvaltningen bedömer att  Egen regi till 

största delen bedriver en verksamhet, inom området äldreomsorg, 

utifrån gällande överenskommelse och anbud med Mårtensgårdens 

vård- och omsorgsboende samt Solrosens dagverksamhet. 

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 14 november 2017. 

Dnr 1.2.1.-661/2017 

 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde framställda förslag till beslut mot varandra och 

fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Yrkanden 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamoten Fotios Stathis m.fl. 

(MP), Lars Sterneby (V) yrkade bifall till förvaltningen förslag till 

beslut. 
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Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl.(M), yrkade bifall till eget 

förslag till beslut 

Ledamoten Peter Backlund (L) yrkade bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Gustav Johansson, ledamöterna Henrik Virro, Erika 

Wing, Kristiina Katajikko, tjänstgörande ersättaren Björn Wredberg 

alla (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för det egna förslaget: 

1. ” Rapporten godkännes 

2. Upphandling av verksamheten påbörjas som ej är baserat på lägsta 

pris   

3. Egen regi-anbud inte lämnas 

”Den verksamhet som bedrivs på Mårtensgårdens vård och 

omsorgsboende inklusive Solgårdens dagverksamhet har bedrivits på 

Intraprenad i många år. Nu är det dags att handla upp verksamheten 

på nytt. 

Vi anser nu när en ny upphandling genomförs, att den handlas upp 

och utvärderas på kvalitet och referenser mer än lägsta pris. När 

entreprenörer ska vara med och kriga med egenregianbud i en lägsta-

pris upphandling måste de säkra upp att de kan leverera absolut lägsta 

pris. Kvaliteten riskerar därmed att få stryka på foten.  

 

Våra medborgare behöver en bra kvalitet i den verksamhet som 

stadsdelen levererar. Då måste vi ge rätt förutsättningar till våra 

entreprenörer som ska leverera den avsedda kvaliteten. Genom att 

utveckla kvalitets och referensparametrar i upphandlingen 

tillsammans med tydliga krav i utförandet kan både kvalitet och 

innovationskraft hos den kommande entreprenören säkras. För att 

säkra att det är en aktör med gedigen kvalitetsprägel anser vi att 

referenser ska väga tungt. De ska också lämnas från fler än en enda 

organisation.  

 

För att få en bra utveckling av verksamheten som tar till vara 

kunskaper som finns även utanför vår egen stadsdel anser vi inte att 

egen-regi anbud ska få lämnas i denna upphandling. Vi har tidigare 

påpekat de risker som det medför att tillåta egen-regi anbud. Vi 

behöver våra entreprenörer och vi behöver göra vad vi kan för att få 

dessa att vilja lägga anbud i den kommande upphandlingen. Att då ta 

bort möjligheten att lägga egen-regi anbud stärker deras vilja att lägga 

ned den tid och kraft det tar att lägga ett anbud.  Samtidigt sparar vi in 

de konsultkostnader som det kostar förvaltningen att ta fram ett eget-
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regi anbud. Pengar som kan användas på att få till en riktigt bra 

upphandling istället.” 

 

 

Reservation 
Ledamoten Peter Backlund (L) reserverade sig mot beslutet till 

förmån för de egna förslaget; 

”Vi föreslår att: 

1. Rapporten godkännes 

2. Upphandling av verksamheten påbörjas som ej är baserat på lägsta 

pris   

Den verksamhet som bedrivs på Mårtensgårdens vård och 

omsorgsboende inklusive Solgårdens dagverksamhet har bedrivits på 

Intraprenad i många år. Nu är det dags att handla upp verksamheten 

på nytt. 

 

Vi anser nu när en ny upphandling genomförs, att den handlas upp 

och utvärderas på kvalitet och referenser mer än lägsta pris. Våra 

medborgare behöver en bra kvalitet i den verksamhet som stadsdelen 

levererar. Då måste vi ge rätt förutsättningar till våra entreprenörer 

som ska leverera den avsedda kvaliteten. Genom att utveckla kvalitets 

och referensparametrar i upphandlingen tillsammans med tydliga krav 

i utförandet kan både kvalitet och innovationskraft hos den kommande 

entreprenören säkras. För att säkra att det är en aktör med gedigen 

kvalitetsprägel anser vi att referenser ska väga tungt. De ska också 

lämnas från fler än en enda organisation. ” 

 

 

 

 


